
Skolebestyrelsesmøde Fårvang Skole 
 

Den 26. oktober 2022, kl. 17.00-19.30 

Ordstyrer: Christian 

Fraværende: Michael, Rikke og Malene, Grethe 

Afbud: Michael, Malene og Rikke, Grethe 

17.00 Pkt. 1. Godkendelse af dagsorden og punkter til evt.  

 Godkendt. Intet til evt. 

17.10 Pkt. 2 Forberedelse til dialogmøde 

 - læs bilag 1 og gør jer tanker inden mødet. 

 

Se udfyldte skema nedenfor dagsorden. 

 

17.45 Pkt. 3 Elevråd 

- Det kunne være godt at have telefonerne i timerne. 

- Mulighed for mikroovn i de ældre klasser 

- Hoodie udvalg arbejder på at der skal laves skole-hoodies 

-  

 

17:55 Pkt. 4 Medarbejdere 

- Uge 47 kommer 6.klasserne fra Sorring og Gjern og laver Fab-Lab på 

årgangen. 

- Studiemiljøet til 8.-9. klasse er godt. Eleverne oplever også at det er et godt 

sted 

18:05 Pkt. 5 Rigets tilstand 

- SN (Sanne) kommer ikke tilbage fra barsel, hun har fundet job i cykelafstand 

fra sit hjem. 

- Næste skoleår. Ledelsen er i gang med at kigge på hvad er de overordnede 

linjer som skal prioriteres til næste skoleår.  

18:20 Pause  

18:30 Pkt. 6 Kick-start1 af skolebestyrelsen 

Forberedelse:  

o Læs bilag - folkeskoleloven §44 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2020/1396#P44


o Overvej 3 emner du ønsker skolebestyrelsen skal arbejde med – til inspiration se 

bilag 3 

▪ Der blev lavet post-it, som vi kigger mere på næste gang. Der blev læst 

flere op. 

 

- Hvilke ting kommer SB til at tænke på når man tænker på SB arbejdet? 

▪ Principper 

 

19:10 Pkt 7 Udvalg – status 

• økonomi – høringssvar 

• teknik og trafik – trafikbesøg, trafik politik (blev gennemgået sidste gang, intet 

nyt til denne gang). 

• folder – kickstart (folderudvalg aftaler nyt møde) 

• bus - Der har været møde mellem skole og trafikselskab (Midt-trafik og Herning 

Trafik). Der har været fællesmøde med alle bus-børnene. Der er lavet aftaler om 

hvad man må og ikke må på busturen. SSP-betjenten har været med på turen. 

 

19:20 Pkt. 8 Evt.  

19:25 Pkt. 9 Godkendelse af referat 

 

Huskeliste for temaer  

SFO 

Trafik-politik 

Pædagogisk tilsyn 

 

 

Kommende skolebestyrelsesmøder, kl. 17.00-19.30 

2022 

29. november (flyttet fra den 24. november) 

15. december (evt. alternativt mødetidspunkt) 

2023 

16. januar 



21. februar 

29. marts 

27. april 

22. maj 

14. juni 

 

 

SKOLEBESTYRELSENS INPUT TIL ARBEJDET MED EN POLITISK 

AMBITION FOR FOLKESKOLEN I SILKEBORG KOMMUNE 

 

Skole: __Fårvang Skole_______ 

 

1. Hvilke udfordringer i folkeskolen er i jeres øjne de væsentligste at få adresseret i de 

kommende år? 

• Besparelserne - det opleves, at der ikke er sammenhæng mellem krav, forventninger 

og den tildelte økonomi 

• Børn og unge i mistrivsel - hvordan bliver vi en skole der er god for vores børn. Flere og 

flere børn ekskluderes. 

• Flere og flere børn med diagnoser - flere hensyn 

• Manglende mulighed for at kunne lave tilbud til børn der har behov for mere praksis. 

• Eksterne samarbejdspartnere, f.eks. psykologer har færre og færre timer på skolerne. 

• Manglende mulighed for at give flere tilbud i skolen - valgfag, forskellige linjer, 

praksisfaglighed, flere ture til f.eks. Tange Sø,  

• Den manglende økonomi og manglende mulighed for selv at bestemme hvad der skal 

satses på. Det bør være de enkelte skoler, som bestemmer hvad der skal bruges energi 

og penge på lokalt. 

• Manglende muligheder for efteruddannelse af personale. 

 

2. Med afsæt i de ovenfor beskrevne udfordringer, hvad er så de fem væsentligste 

udviklingstemaer i vores folkeskole i de kommende år, og hvorfor? 

• Vores mellemformer (LFSI-midler). 

• Tidlige indsatser, læsning, matematik DSA osv. 

• Praksisfaglighed - hvordan bliver vi gode til at få vores elever guide derhen hvor det er 

godt for dem. 

• Vedholdenhed i faglige og praksis indsatser. 

• Dannelse, robusthed, klar til livet 

3. Hvilke dele af jeres aktuelle praksis på skolen er I særligt glade for, og som dermed er 

vigtige for jer at kunne fastholde i de kommende år? 



• Vores mellemformer, som gør det muligt ”at holde alm. skole” 

• Tidlige indsatser. 

• At vi er førstevalg som distriktsskole - udskoling. 

• Lejrturene bl.a. Københavnerturene 

 

4. Hvilke perspektiver har I på sammenhængen mellem et fælles kommunalt skolevæsen og 

det lokale råderum for den enkelte skole?  

• Det er vigtigt at bevare og udvide den enkelte skoles økonomiske råderum. 

• Det er vigtigt, at de fælles ”specialister” bevares, f.eks. læringsvejledere, psykologer 

m.m. 

• Fælles kursustilbud er vigtige 

 

5. Er der andre temaer, som I vil anbefale, at en politisk ambition forholder sig til? 

• Et bredt perspektiv, så ikke alle unge skal på gymnasiale-uddannelser 

• Mere praktik, virksomhedsbesøg - det vil give de unge større indsigt i forskellige 

muligheder, så de ikke kun oplever brobygning. 

 

 

 

 

 


